

Title (en)

Metal strip or sheet-rolling method and installation.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Walzen von Metallbändern oder Blechen.

Title (fr)

Procédé et installation de laminage d'un produit sous forme de bande, plus spécialement une tôle métallique ou un feuillard.

Publication

EP 0286533 A1 19881012 (FR)

Application

EP 88400821 A 19880405

Priority

FR 8705031 A 19870409

Abstract (en)

A method and installation for rolling a metal product (5) more especially in a "four-high" type of rolling mill, comprising two work rolls (1) and (2) interposed between two back-up rolls (3)(4), at least one of which is of the type with variable convexity, comprising a cylindrical casing (33) slipped over a central shaft (31), and means for adjusting the profile of the casing (33). <?>The rolling mill is equipped with a single back-up roll (3) with variable convexity, the other back-up roll (4) being a simple solid counter-roll which deforms freely through the action of the tightening force, forming a support line (47) which is concave towards the rolling space (50). Deformation of the casing (33) of the back-up roll (3) with variable convexity is controlled so as to form a support line (37) which is convex towards the rolling space (50) and substantially parallel to the support line (47) of the counter-roll (4) and the bulging of the work roll (1) is adjusted so as to keep the thickness of the rolling space constant over the entire width of the product (5), the latter having, at the exit of the rolling mill, a curved cross-sectional profile which is capable of being corrected subsequently by known means. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention a pour objet un procédé et une installation de laminage d'un produit métallique (5) plus spécialement dans un laminoir de type "quarto" comprenant deux cylindres de travail (1) et (2) interposés entre deux cylindres d'appui (3)(4) dont l'un au moins est du type à bombement variable comprenant une enveloppe cylindrique (33) enfilée sur un arbre central (31) et des moyens de réglage du profil de l'enveloppe (33). Selon l'invention, le laminoir est équipé d'un seul cylindre d'appui (3) à bombement variable, l'autre cylindre d'appui (4) étant un simple contre-cylindre plein qui se déforme librement sous l'action de l'effort de serrage en formant une ligne d'appui (47) concave vers l'espace de laminage (50). On contrôle la déformation de l'enveloppe (33) du cylindre d'appui (3) à bombement variable de façon à former une ligne d'appui (37) convexe vers l'espace de laminage (50) et sensiblement parallèle à la ligne d'appui (47) du contre-cylindre (4) et l'on règle le cambrage du cylindre de travail (1) de façon à maintenir constante l'épaisseur de l'espace de laminage sur toute la largeur du produit (5), ce dernier présentant, à la sortie du laminoir, un profil en travers incurvé susceptible d'être corrigé ensuite par des moyens connus.

IPC 1-7

B21B 37/00; B21B 29/00

IPC 8 full level

B21B 29/00 (2006.01); **B21B 37/36** (2006.01); **B21B 13/14** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B21B 29/00 (2013.01 - EP US); **B21B 37/36** (2013.01 - EP US); **B21B 27/055** (2013.01 - EP US); **B21B 2269/04** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] EP 0140776 A2 19850508 - CLECIM SA [FR]
- [A] EP 0112781 A2 19840704 - CLECIM SA [FR]
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN, vol. 9, no. 290 (M-430)[2013], 16 novembre 1985, page 116 M 430; & JP-A-60 130 409 (HITACHI SEISAKUSHO K.K.) 11-07-1985
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN, vol. 9, no. 46 (M-360)[1769], 27 février 1985, page 50 M 360; & JP-A-59 185 506 (ISHIKAWAJIMA HARIMA JUKOGYO K.K.) 22-10-1984
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN, vol. 8, no. 43 (M-279)[1480], 24 février 1984, page 104 M 279; & JP-A-58 199 606 (MITSUBISHI JUKOGYO K.K.) 21-11-1983

Cited by

CN111495979A; CN111495978A; EP0623401A1; EP1005923A1; FR2786415A1; US6244090B1

Designated contracting state (EPC)

DE GB

DOCDB simple family (publication)

EP 0286533 A1 19881012; EP 0286533 B1 19920520; DE 3871221 D1 19920625; FR 2613641 A1 19881014; FR 2613641 B1 19901214; US 4912956 A 19900403

DOCDB simple family (application)

EP 88400821 A 19880405; DE 3871221 T 19880405; FR 8705031 A 19870409; US 17994888 A 19880411